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Skolebestyrelsesmøde i Ikast 
Tirsdag den 6/5 kl. 18.30 – 21.30 

 

Tirsdag 6/5 NO Skolebestyrelsesmøde - Medplanlægger Karsten 

Onsdag 11/6 IS Skolebestyrelsesmøde - Medplanlægger Karina 

 
Afbud: Karsten, elevrådet. 
 

Pkt: Tid: Indhold: Bilag: 

1. 

18.30 

Siden sidst (almen og special) 
- SFO og børnehave 
 
Isenvad børnehus har været på 1-1-2 dag. Kæmpe oplevelse for store 
og små. 
Fredag d. 2. maj var der karneval. Igen var der en kæmpe opbakning – 
og tak for hjælpen med kostumerne. 
 
Nordre:  
Ny pædagog er startet op i base/special. Er kommet godt i gang. 
Nordre deltog også i karneval. Dejlig dag. Vil gøre endnu mere ud at det 
fremover, nu hvor der ikke er rollespil. 
 
Der er pædagogisk dag for SFO fredag d. 13. juni. Forældrene 
opfordres til at finde anden pasningsmuligheder. Lige nu er der tilmeldt 
ni elever. 
 
- Skole 
 
Isenvad: 
Bh. Kl. har været på biblioteket under temaet ” Det eventyrlige sprog” 
6. årgang har arbejdet videre med temaet ”slagt og æd”. Der kom en 
slagter med ½ gris, som børnene hjalp med at skære ud. Der blev lavet 
aftensmad til forældrene. Det er et pilotprojekt koordineret af 
skoleafdelingen. 
D-holdet har været på forfatterbesøg på Nordre. 
Der arbejdes med fagfordelingen. 
Trivselsmålingen fra 2024-2025 ser fin ud. 
 
Nordre: 
Fagfordelingen er også i gang, men pga. et par ledige stillinger, så er 
der stadig huller. 
 
Der er gang i skriftlig eksamen. 
 
Skolefest på Nordre var godt besøgt. Se mere under punktet skolefest. 
Der har været indskrivningsmøde i uge 17 for almen 
børnehaveklasserne. 
  
- SGU og baseområdet 
Der arbejdes med fordelingen af børn og personalet ud fra det kendskab 
der er, så det bliver den bedste fordeling. 
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Der har været optag til kommende 7. i. Der kommer også ansøgninger til 
de øvrige I-klasser. Hvis der er ledige pladser, så vurderes det, om der 
skal laves et optag. 
 
- Forældregruppen  
Intet. 
 

2. 18.50 Nyt fra elevråd 
Nordre: Bo fremlægger, da elevrådet har afbud til mødet. Elevrådet har 
lavet en plakatkonkurrence for at få eleverne til at passe godt på 
skolen/klasselokalerne.  
Klasserne skal lave en eller flere plakater. Der kåres en vinder. 
 
Isenvad: Elevrådet laver legepatrulje. Der laves et samarbejde mellem 
de store elever og de elever, der skal over i den store skoleår. 
 
Og man forbereder sig til skolefest. 

 

3. 19.00 Skolefest 2025 
a. Evaluering af Nordre 

Der var en anderledes fordeling i lokalerne og der var mere aktivitet i 
østfløjen, måske var det årsagen til, at der ikke virkede så proppet, fordi 
folk var spredt mere ud. 
Kan der byttes rundt i hallens aktiviteter, så hoppeborgene og kicker 
bytter plads. 
Kan der blive mulighed for at sælge mad a la pølser og brød til 
kommende skolefester? 
Skal vi bytte købmand eller fastholde den, vi allerede bruger nu?  

 
b. Info angående Isenvad 

Der er sendt invitation ud. Der kan bestilles mad (pølser og brød) 
Teamet er ”Den grønne landsby”. Der bliver mange forskellige 
aktiviteter. Forældrerådet har også aktiviteter. 
Hele skolebestyrelsen er velkommen. 
Det skal lige afklares, om søskende må deltage – både yngre og ældre. 

 

4. 19.25 
 
 
 
 
 
 
 
 

Status på planlægningen af næste skoleår IS+NO 
- Det ser ud til, at der vil være samme det nuværende antal ansatte 

på begge matrikler. 
 

a. Timefordelingsplan, herunder klassens tid 
Der er lavet de justeringer, som blev drøftet på sidste SB. Der 
bliver afkortet skoledag på udvalgte klasser. 
 

b. Valgfag 
Det lokale valgfag kan tages i USK, musikskolen eller 
billedskolen. Men skolerne skal udbyde et valgfag for de elever, 
der ikke vil tage valgfaget i USK, musikskole og billedskolen. 
Der arbejdes i forskellige løsninger.  
Skal der laves en undersøgelse i kommende 8. og 9. årgang ift. 
deres ønsker om SGU? Skal der udbydes lektiecafe? 
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c. Juniormesterlære 
Der har været infomøde på alle folkeskolerne for interesserede i 
kommende 8. og 9. klasse. Der er mulighed for at være tilknyttet 
juniormesterlære på Østre Skole, lokalt som baseelev eller lokalt 
på egen skolen. 
Læs mere her: https://ikast-brande.dk/borger/boern-og-
unge/skole-og-sfo/juniormesterlaere 

 

5. 19.45 Godkendelse af værdiregelsæt Isenvad 
- Få rettelser lavet i udkast fra februar 
 
Kort præsentation af rettelserne for bestyrelsen. Der er lige en lille 
rettelse, hvor ”når” ændres til ”hvis”. 
 
Der skal være en drøftelse af, hvordan værdiregelsættet kan omsættes, 
så det kan blive levende. 
 
I værdiregelsættet er beskrevet, hvordan der kan arbejdes med 
værdierne. 
 
Skolebestyrelsen har godkendt værdiregelsættet. 
 

X 

6. 20.10 Fælles kaffe  

7. 20.25 Videre drøftelse af status og udvikling af idrætsprofil 
På basis af drøftelserne fra oktober og april: 
6.1) Vi konkluderer på: 
a. Mulighed for SGU i udskoling og for SGU-valgfag. 
Mulighed for SGU i udskolingen er svært, da det vil kræve, at der skal 
konverteres nogle fagfaglige timer til SGU.  
Der er også en udfordring med halkapacitet 
Valgfag er drøftet under punkt 4.b. 
 
b. Mulighed for at blande a-b-i klasser i udskoling. 
Drøftelse af fordele og ulemper.  
Det vil give en masse bindinger i skemaet. 
Hvordan bliver kulturen, hvis klasserne blandes. 
Det vil kræve en politiske beslutning, hvis der ikke længere skal være 
rene I-klasser. 
Familierne kender tilbuddet og har søgt det, som det har været siden 
2015 - Hvordan bliver det modtaget, hvis tilbuddet kommer til at se 
anderledes ud? 
Forslag om en større opmærksomhed på at blande abi-klasser mere fx i 
idræt, faguger. Måske lægge lejrskolen tidligere fx 7. klasse.  
Det kan også være som en ugentlig fagdag. 
Vigtigt med ryst-sammen-tur i starten af skoleåret på tværs af abi. 
Skal der være en opmærksomhed på at have flere ind fra mindre 
sportsgrene, så fordelingen bliver mere lige? 
 
6.2) Vi udpeger to-tre mærkesager at arbejde videre med.  
 

 
 
 
 
 

https://ikast-brande.dk/borger/boern-og-unge/skole-og-sfo/juniormesterlaere
https://ikast-brande.dk/borger/boern-og-unge/skole-og-sfo/juniormesterlaere
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Det er et stort ønske, at der kommer en hal mere til byen, da der 
mangler haltider. Det er ikke kun Ikast Nordre skole, der gerne vil have 
adgang til en hal – det er hele byen. 
 
Ligeværd og respekt har været den røde tråd i drøftelsen om SGU og I-
klasse. Det skal foldes mere ud på kommende SB-møder. 
 
Kontakt til rektor, Marianne, på Ikast Gymnasium vedr. deres måder at 
blande klasserne på. Kan hun være gæst på et SB-møde eller en SB-
dag? 

8. 21.10 Personalesager 
På Nordre skal der ansættes en lærer i fast stilling og en lærer i en 
barsel. 

 

9. 21.20 Evt. 
Næste møde skal drøftes det fælles forældremøde med Marie Hultberg 
Afbud fra kn d. 11. juni 

 

 21.20  Opslag til AULA 
 
Fælles: 
En dejlig karnevalsdag d. 2. maj. Kæmpe opbakning. 
Begge skoler arbejder fortsat med næste årsplanlægning 
Drøftelse af hvordan SGU og I-klassetilbuddet kan se ud i fremtiden. 
Hvor er der udviklingsmuligheder? 
 
Isenvad: 
Isenvads værdireglesæt er godkendt. Der skal lægges en plan for, 
hvordan der skal arbejdes med den. 
 
Nordre: 
D. 13. april blev skolefesten afviklet med en masse spændende 
aktiviteter. Tak for opbakningen. 
D. 6. maj har der været infomøde om juniormesterlære for kommende 8. 
og 9. årgang. Læse mere under punktet i det samlede referat. 
Fortsat drøftelse af SGU og I-klassetilbuddet i fremtiden. Er der noget 
som skal ændres? 

 

Punkter til kommende møder: Overgang IS/NO, Skolebestyrelsens årshjul, herunder bestyrelsens 
”mærkesager” + Hvordan arbejder forældrene med værdigrundlaget jf. handleplanen i skoletrivselforalle + 
Dialogspil  


